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Zastupitelstvo města  schválilo: 

• Rozpočtovou změnu č. 9 dle přílohy

• Rozpočet města Nová Včelnice na rok 2009 v 

příjmové části 26 190 000,- Kč, ve výdajové části 

32 646 800,- Kč se zapojením přebytku fi nančních 

prostředků z minulých let ve výši 6 456 800,- Kč.

• Uložení  fi nančních prostředků ve výši 8 mil. Kč na 

termínovaný vklad za zvýhodněnou úrokovou saz-

bu do Ge Money Bank.

• Opatření č. 1/2008 a Opatření č.2/2008, kterým 

se stanovuje cena pro právnické osoby, podnikající 

osoby a ostatní osoby zapojené do systému obce 

pro nakládání s komunálním odpadem pro období 

od 1. 1. 2009.

• Odměny výborům a komisím za 2. pololetí 2008

• Smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému 

břemenu č. 4906-073/001/2008-JH, ke stavbě „Nová 

Včelnice, Za Kozlovkou, RD – kabel NN“, na pozem-

cích parc. č. 223/138, 223/142, 223/148, zapsaných 

na LV č. 10001 Město Nová Včelnice pro obec a kata-

strální území Nová Včelnice ve prospěch  E.ON Čes-

ká republika České Budějovice.

• Pronájem pozemků parc. č. 518/1 o vým. 968 m2  

a parc. č. 518/2 o vým.    848 m2, zapsaných na LV č. 

10001 Město Nová Včelnice pro obec a katastrální 

území Nová Včelnice. Pronájem bude na dobu 10ti 

let v ceně 1,50Kč/m2/rok. 

• Pronájem části pozemku parc. č. 1088/1 o vým. 

cca 40 m2, zapsané na LV č. 10001 Město Nová Včel-

nice, pro obec a katastrální území Nová Včelnice, pro 

uskladnění dřeva na dobu 1 roku za cenu 1,50Kč/m2/

rok.  

• Předloženou smlouvu o budoucí kupní smlouvě a 

o zřízení předkupního práva na budovy zámku č.p. 

1 na pozemku parc. č. st. 7/1, budovy bez č.p. / č.e. 

na pozemku parc. č. st. 7/4, pozemku parc.č. st. 7/1 

vedeného jako zastavěná plocha a nádvoří o výmě-

ře 5541 m2, parc. č. st. 7/4 vedeného jako zastavěná 

plocha a nádvoří o výměře 1420 m2, parc. č.20 vede-

ného jako ostatní plocha o výměře 269 m2, parc. č. 

21 vedeného jako ostatní plocha o výměře 402 m2, 

parc. č. 23/3 vedeného jako ostatní plocha o výměře 

1198 m2, parc. č. 1528/12 vedeného jak ostatní plo-

cha o výměře 107 m2 a parc. č. 1528/13 vedeného 

jako ostatní plocha o výměře 170 m2.  

• Předložený dodatek č. 1 ke kupní smlouvě ze dne 

30.9.2004, jejímž předmětem byl prodej nemovitostí 

a to budovy zámku č.p. 1 na pozemku parc.č. st. 7/1, 

staveb bez č.p. na pozemku parc.č. st. 7/4, pozem-

ku parc.č. st. 7/1 vedeného jako zastavěná plocha a 

nádvoří o výměře 5541 m2, parc.č. st. 7/4 vedeného 

jako zastavěná plocha a nádvoří o výměře 1420 m2, 

parc.č.20 vedeného jako ostatní plocha o výměře 

269 m2, parc.č. 21 vedeného jako ostatní plocha o 

výměře 402 m2, parc.č. 23/3 vedeného jako ostatní 

plocha o výměře 1198 m2, parc.č. 1528/12 vedeného 

jak ostatní plocha o výměře 107 m2 a parc.č. 1528/13 

vedeného jako ostatní plocha o výměře 170 m2, kte-

rým se vypouští z obsahu smlouvy ujednání čl. VI, 

bod 1.

• Směrnici pro vedení majetku od 01.01.2009.

• Mimořádnou dotaci pro Tělovýchovnou jednotu 

Nová Včelnice ve výši 60 000,- Kč a současně provést 

dodatečnou rozpočtovou změnu ve výši 60 000,- 

Kč.

Informace z 23. zasedání Zastupitelstva města 

Nová Včelnice, konaného dne 17. 12.  2008
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Zastupitelstvo města souhlasí: 

• Se stanovením vodného ve výši 35,80 Kč/m3 (39,02 

Kč/m3 včetně DPH) a stočného ve výši 26,20 Kč/m3 

(28,56 Kč/m3 včetně DPH) pro rok 2009 s účinností od 

1. 1. 2009.

Zastupitelstvo města  bere na vědomí: 

• Zápis  kontrolního výboru ze dne 13. 11. 2008.

• Prodloužení nájemní smlouvy na obecní byt č.2 v 

Nové Včelnici, Zahradní ulice č.p.121 o velikosti 1+2 s pa-

nem Jaroslavem Ferkem, od 1. 1. 2009 do 31. 12. 2009. 

• Prodloužení nájemní smlouvy na obecní byt č.3 v 

Nové Včelnici, Zahradní ulici č.p.121 o velikosti 1+2 s paní 

Ivetou Billou, od 1. 1. 2009 do 31. 3. 2009.  

• Prodloužení nájemní smlouvy na obecní byt č.2 v 

Nové Včelnici, Masarykovo náměstí č.p.31 o velikosti 1+2 

s manželi Marií a Františkem Richtrovými, od 1. 1. 2009 

do 31. 12. 2009.

• Ukončení  smlouvy o  nájmu na nebytové prostory 

v bývalé ubytovně č.p.480 v Nové Včelnici o celkové 

výměře 160 m2 s panem Petrem Kaškou, Nová Včelnice 

čp.394 dohodou k 31. 12. 2008

Jak vypouštět špinavou vodu?

Výstavbou ČOV a dostavbou kanalizace v našem městě se významným způsobem zkvalitnily životní pod-

mínky obyvatel a zvýšila se i hodnota pozemků a nemovitostí s vodovodem a kanalizací. S trochou nadsáz-

ky lze říci, že každý kdo má napojen vlastní pozemek či nemovitost, na tom vydělal.

Proč musíme odpadní vodu pouštět do obecní 

kanalizace?

Napojení nemovitostí na kanalizaci je povinnost, 

která je dána zákony č. 254/2001 Sb. o vodách a 

č.274/2001 Sb. o vodovodech a kanalizacích. Vlastníci 

či správci staveb a pozemků jsou povinni zabezpe-

čit zneškodňování odpadních vod v souladu s cito-

vanými zákony. Proto mají občané v případě, že je v 

obci kanalizace ukončená ČOV povinnost napojit se 

pomocí domovní kanalizační přípojky na kanalizační 

systém. Splašková voda je totiž odpad, který musí být 

zlikvidován na čistírně odpadních vod. 

Jaké povinnosti přináší vypouštění odpadních 

vod do kanalizace?

Nic není jednoduché. Záleží na tom, jestli odpadní 

vody splňují limity kanalizačního řádu. Budeme před-

pokládat že ano, pak je třeba: 

• mít zkolaudovanou kanalizační přípojku

• mít uzavřenou smlouvu se správcem kanalizace a 

dodržovat podmínky smlouvy

• měřit množství vypouštěných vod

• platit stočné

Výše uvedené povinnosti platí pro občany i fi rmy bez 

rozdílu.

Proč platit za odpadní vodu?

Povinností každého, kdo vypouští odpadní vody do 

kanalizace, je platit stočné. Stočné znamená zjedno-

dušeně kolik zaplatím za kubík. To schvaluje zastu-

pitelstvo města, na základě podrobných kalkulací a 

výpočtů a dohadovacích  jednáních s provozovate-

lem VaK Jižní Čechy a.s.. Tyto kalkulace si může každý 

ověřit na městském úřadě. 

Jak se měří vypuštěná voda a kolik zaplatit?

Pokud odebíráte vodu pouze z vodovodu, pak se 

množství změřené vodoměrem použije i pro výpo-

čet stočného.   

Jiná situace nastane, pokud máte vlastní zdroj. Zákon 

dovoluje vypouštět do obecní kanalizace i odpadní 

vodu, která pochází z vlastní studny, ale pro placení 

stočného musejí být splněny tyto podmínky: 

• na studni osazen zaplombovaný vodoměr s cej-

chem, který si musí zaplatit každý sám, a po nahlášení 

na vodárnu mu bude vypočteno stočné

• nebo platit stočné dle tabulkových hodnot, tzv. 

paušál, kdy na každého člověka se počítá  cca 46 m3 

odpadní vody za rok. 

Co se může všechno stát?

Jak bylo výše uvedeno, splašková voda je odpad a 

je čištěna na ČOV. V případě, že vypouštíte odpad-

ní vodu, musíte dodržet výše uvedená pravidla. Od 

nového roku bude úřad důsledně kontrolovat, které 

objekty daná pravidla porušují a vypouštějí odpadní 

vody v rozporu s nimi. Majitelé objektů se tím vysta-

vují přestupkovému řízení, které může končit pro 

fyzické osoby pokutou až 50 000 korun a to i opa-

kovaně.

Ing. Zdeněk Král

Vodovody a kanalizace 

Jižní Čechy a.s.

Harmonogram svozu

rok 2009 - Nová Včelnice

PET – 1. a 21. ledna, 12. února,  4. a 26. března, 15. dubna, 

7. a 27. května, 18. června, 9. a 30. července, 20. srpna, 10. 

září, 1. a 22. října, 12. listopadu, 3. a 24. prosince

SKLO – 20. ledna, 24. února, 31. března, 5. května, 9. červ-

na, 14. července, 18. srpna, 22. září, 27. října, 1. prosince

PAPÍR – 12. ledna, 2 a 23. února, 16. března, 6. a 27. dub-

na, 18. května, 8. a 29. června, 20. července, 10. a 31. srp-

na, 21. září, 12. října, 1. a 23. listopadu, 14. prosince

MO STP informuje
Rok zahájilo jednání výboru rozšířené o desítkáře, 

kteří hned vybírali členské příspěvky na rok 2009. 

V sobotu 10. ledna jsme se přidali k akci ČSŽ a šli 

na vycházku do Hadravovy Rosičky, počasí nám 

přálo a přes 20 účastníků si užilo krásné sluneční 

odpoledne. V neděli 11. ledna se kolem 60 našich 

členů výborně pobavilo na divadelním předsta-

vení počáteckých ochotníků - operetě „Ostrov 

milování“, 22. ledna jsme byli v bazénu v Třeboni 

a 27. ledna v HDJ na hudební komedii „Valčík tuč-

ňáků“. Ve středu 4. února bude výbor připravovat 

jednání členské schůze, která by se měla sejít 

26. března 2009 opět ve ŠJ, a zajištění aktuálních 

akcí. Do bazénu v Třeboni pojedeme ve čtvrtek 

19. února v 16 hodin od  kostela a Teba, do Horác-

kého divadla v Jihlavě v únoru nejedeme.  

Holický

Betlémské světlo 
Spojit lidi různých národností, lidi neznámé a cizí, alespoň na chvíli probudit to 

dobré, co je v nás ukryto - snad to není zbytečné ani podivné, neboť „To světlo 

ve tmě svítí a tma je nepohltila.“

Děkuji panu starostovi J. Hřebíkovi, skautům, Trumpet Tune a vám všem, co 

jste přišli a vzali si do svých domovů Betlémské světlo - poselství míru, lásky a 

odpuštění.                                                                                Za skauty Miloš Möhwald
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Tříkrálová sbírka 2009

Letos již po deváté proběhla na celém území naší 

republiky Tříkrálová sbírka, jejíž organizací byla pověře-

na Charita České republiky. Skupinky biblických Tří králů, 

Kašpara, Melichara a Baltazara v duchu staré křesťanské 

tradice oslovovali obyvatele našeho města, přáli štěstí, 

zdraví, dlouhá léta a prosili o příspěvek pro lidi v nouzi. 

Koledující rozdávali pocit vzájemné solidarity, lásky a 

úcty mezi lidi.

Sbírka proběhla v  sobotu 10. ledna 2009 podle stan-

dardních pravidel. Na úvod požehnal koledníkům páter 

V. Zboroň. Skupinku tvořili zpravidla tři koledníci převle-

čeni za bájné krále (mudrce z východu). Vedoucí sku-

pinky byl vybaven průkazem koledníka.

Chodili od domu k domu, koledovali i v ulicích a prosili 

o fi nanční příspěvek do úředně zapečetěné válcovité 

kasičky opatřené charitním logem.

Výtěžek sbírky je určen především na pomoc nemoc-

ným, handicapovaným, seniorům, matkám s dětmi v 

tísni a dalším jinak sociálně potřebným skupinám lidí, a 

to zejména v regionech, kde sbírka proběhla.

Nejméně desetina výnosu sbírky je každoročně určena 

také na humanitární pomoc do zahraničí. 

V letošním roce činil výtěžek sbírky v Nové Včelnici a 

Jarošově nad Nežárkou 19 562,- Kč.

Sbírky se zúčastnilo 9 skupinek, nemalou pomocí nám 

letos byli skauti pod vedením Miloše Möhwalda. Za což 

jim patří díky.

Záměrem letošního roku je pomoc mladým lidem s 

hendikepem z komunitního centra „Okénko“ a senio-

rům v domě sv. Františka ve Veselí nad Lužnicí.

Tříkrálová sbírka vychází z usnesení České biskupské 

konference a je povolena podle zákona o veřejných 

sbírkách č. 117/20021 Sb.

Ředitelka Charity v J. Hradci- Bc. Ivana Vlasáková

a koordinátor Tříkrálové sbírky v Nové Včelnici 

a Jarošově n.  N. Pavel Štangl

ETKO – ohlédnutí za rokem 2008
Opět uplynul rok, a tak mi dovolte, stejně jako v loň-

ském roce, seznámit vás s činností městských technic-

kých služeb za rok 2008. 

V zimních měsících tvořily převážnou náplň naší čin-

nosti dvě hlavní, a to zimní údržba komunikací a stři-

hání okrasných stromků. Této činnosti jsme se věnovali 

v průběhu měsíců leden až březen. Zimní údržba byla 

prováděna v souladu se schváleným plánem zim-

ní údržby, při úpravě okrasných stromků, kterých je v 

našem městě neuvěřitelných 435 ks, byl použit nový 

technologický postup, jež při této činnosti umožnil její 

zkrácení o téměř dva měsíce. Takto ušetřeného času 

bylo využito k obnově procházkových tras a odpočin-

kových laviček na Šibenném vrchu. 

V měsíci dubnu byl proveden každoroční jarní úklid, jež 

spočíval jak v zametení komunikací, tak i úklidu odpad-

ků z travnatých ploch, kterých zde nebylo málo. Rádi 

bychom požádali občany, aby při pobytu ve městě 

používali pro ukládání odpadků k tomu zřízenou síť 

odpadkových košů. Od počátku měsíce května bylo 

započatu s údržbou travnatých ploch a stříháním ži-

vých plotů, kterých udržujeme 980 m. V této činnos-

ti bylo kontinuálně pokračováno až do konce měsíce 

září. 

Údržba veřejných prostranství až do konce listopadu 

pokračovala úklidem spadaného listí, kdy jsme poprvé 

použili nově zakoupený průmyslový vysavač včetně 

velkoobjemového kontejneru, který nám umožnil tuto 

činnost velmi zefektivnit a urychlit (pro informaci uvá-

díme, že sebraného listí bylo letos 250 m3). Zde nelze 

opomenout významné pomoci ze strany Úřadu práce 

v Jindřichově Hradci, se kterým jsme spolupracovali při 

využití programu veřejně prospěšných prací. V září byla 

též provedena oprava městských komunikací a první 

etapa výstavby bezbariérových vstupů na chodníky. 

Ve druhé etapě budeme pokračovat v průběhu roku 

2009.

V prosinci bylo započato se zimní údržbou a před začát-

kem adventu byla instalována vánoční výzdoba. Pro rok 

2009 je v plánu její rozšíření o hvězdu na vánoční strom 

u kostela a další vánoční ozdoby, kterými budou z části 

nahrazeny a doplněny stávající světelné vločky.

K výše uvedeným činnostem, které jsou závislé na aktu-

álním ročním období je třeba zmínit dvě další, které 

jsou prováděny celoročně a jsou jimi údržba veřejného 

osvětlení a provozování sběrného dvora a dalších čin-

ností v oblasti odpadového hospodářství. V souvislosti 

s provozem sběrného dvora bych chtěl připomenout 

význam třídění odpadu neboť cena za uskladnění 

nevytříděného komunálního odpadu rok od roku 

narůstá, zatímco za odpad vytříděný dostává naopak 

město peníze zpět od fi rmy EKO-KOM. Problematice jak 

správně třídit, co a kam ukládat bude věnován samo-

statný článek v následujícím čísle NVZ. 

Nedílnou součástí naší práce je i průběžná údržba 

vozového parku, kterou si zajišťujeme svépomocí a 

vzhledem k cenám prací prováděných autorizovanými 

servisními středisky šetříme nemalé fi nanční prostřed-

ky. 

V letním období byla též jako již v předchozích letech 

prováděna přidružená stavební činnost pro občany 

města. V této oblasti budeme i nadále pokračovat a 

seznam stavebních prací, které nabízíme bude uveden 

v dubnovém čísle NVZ.

Oldřich Péza,

ETKO spol. s r.o.
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Ohlédnutí za sportovními úspěchy
V letošním roce slaví naše škola 45. výročí založení, a 

tak se ohlížíme, co se nám povedlo, či nepovedlo.

Dnes bychom vás chtěli seznámit s našimi sportovní-

mi úspěchy, a protože jich není málo, soustředíme se 

na posledních 10 let.

Naše škola patří na sportovním poli k nejúspěšnějším 

školám v okrese, ale často o sobě dala vědět i na úrov-

ni kraje, a když se vše povedlo „na jedničku s hvězdič-

kou“, tak i na republikovém fi nále.

Největších úspěchů pravidelně dosahovali žáci v leh-

koatletických soutěžích. Pro žáky základních škol se v 

poslední době pořádají dvě hlavní soutěže – Pohár 

rozhlasu a Atletický čtyřboj. Každý rok  naše družstva 

vystoupí na stupně vítězů, vždy alespoň v jedné kate-

gorii na stupeň nejvyšší. O Nové Včelnici je vždy slyšet 

i v krajských kolech. Největšího úspěchu – postupu 

do republikového fi nále - dosáhla děvčata v roce 

2001 a v loňském roce, kdy se družstvo žákyň před-

stavilo v Bílině a obsadilo 8. místo. V soutěži jednot-

livkyň vybojovala v rámci republiky 2. místo Monika 

Brusová.

Naši školu vzorně reprezentovali vždy i žáci 1. stupně, 

v soutěži všestrannosti stála vždy naše škola v popře-

dí.

Za zmínku stojí i soutěž Kinderiáda, v roce 2001 se stal 

Ondřej Blecha nejlepším žákem 5. tříd.

Ale naši žáci nezůstávali stranou ani v dalších spor-

tovních soutěžích – ve volejbalu, plavání, basketbalu, 

ve stolním tenise, fotbale, přespolním běhu a dalších. 

Každoročně jsme se zapojili do fotbalové soutěže Mc 

Donald Cup. A že naši žáci umějí hrát vybíjenou ze 

všech nejlépe, dokázali v roce 2006 a 2007, v jiných 

letech se vždy umístili na předních místech.

A co popřát naší škole k narozeninám? Co nejvíce 

šikovných žáků, kteří svůj volný čas věnují sportu 

a pak samozřejmě mnoho dalších individuálních i 

kolektivních úspěchů ve všech soutěžích.                                                       

Učitelé TV

Aktivní děti

Aktivních dětí máme v Nové Včelnici opravdu hodně. Většinou jsme se soustředily na ty děti už odrostlejší. Ale co 

ti nejmenší? Ti jsou také aktivní a jejich rodiče si myslí, že jsou někdy aktivní až moc. Zatímco my, rodiče, již dávno 

„odpadáme“, našim dětem stále neubývají síly. Někdy se člověk až diví, kde se v nich bere tolik energie a takových 

nápadů.

Těch nejmenších jsme se dovolily zeptat na tradičním Srazu sněhuláků, který probíhal v sobotu 17. ledna 2009. Je sice 

pravda, že ti opravdoví sněhuláci ze sněhu se zrovna dělat nedali, ale to dětem vůbec nevadilo. Dá se říci, že právě 

naopak. My jsme si je vytvořili z papíru, udělali jsme si krásného molitanového sněhuláka. Nechyběli sněhuláci z hlíny, 

a nenechali jsme zahálet ani vodovky. 

Když se řekne sněhulák, tak si každý představí toho ze sněhu se třemi koulemi s mrkví, uhlím a kastrolem na hlavě. 

Alespoň tak to vidíme my dospělí, ale co na to děti?

Jak má vypadat sněhulák?

VC: Modrej a bílej.

TH: Já mám tuhle tužku, ale má být modrý a na hlavě 

má mít hrnec.

IK: Bílej.

SK: Modrej.

ED: Bílej.

Rodiče: Kulatej a zmrzlej a nejlepší, když není sám. Taky 

by měl mít koště, aby odháněl zlobivé děti, aby ho 

nemohl nikdo zbourat. Jo a měl by mít šálu.

Děti: Neměl by být bezruký.

Rodiče: Aby odháněl pejsky.

Kolik má mít sněhulák koulí?

Všechny děti i rodiče se shodli, že každý sněhulák má 

mít tři koule.

A kolik má mít knofl íků?

Někdo si myslí, že jen tři, někdo pět a někdo dokonce 

devět. Tak si můžeme vybrat a Terezka nám dodala, že 

se knofl íky dělají z uhlí a Vojtík to ví taky, protože chodí 

s Terezkou do školky. 

A co děláte ve školce?

To je různé, zrovna jsme vyráběli ptačí krmítka. Chvilku 

si je ve školce necháváme, aby se na to rodiče mohli 

podívat a pak si je odneseme domů.

A pak je doma dáte ven ptáčkům?

To ne, oni jsou ty krmítka z papíru.

Jaké máte ve školce hračky?

Bagr, piráty, druhý piráty, traktory, kombajny, ještěrky, 

palety k ještěrce, nějaký auta. A holky tam mají panen-

ky. 

Co se dá všechno dělat v zimě?

Sáňkovat, lyžovat nebo spát. A také se dá koulovat a 

bruslit. 

A víte, co se dá dělat v létě?

Sáňkovat.

Já mami nevím.

Úplně zítra jsem byla na houbách. V lese jsme si je sbí-

rali. 

Ptát se dětí na další otázky nemělo cenu, protože byly 

tak zabrané do výroby těch svých krásných sněhuláků, 

že bylo opravdu škoda je vyrušovat. Největší zábava pro 

ně byla házení míčků do sněžného muže Yetti. Škoda jen, 

že nešli stavět ti opravdoví sněhuláci. Tak snad příště. Teď 

jen zbývá dodat, že našeho rozhovoru se zúčastnili Terez-

ka Hánová, Ilonka Kundrátová, Samantha Kundrátová, 

Terezka Knapová, Vojtíšek Capoušek, Eliška Davidová, 

Míša Jaroš a Anička Jarošová v doprovodu svých rodičů 

a babiček. 

Děkujeme za rozhovor

Marie Davidová, Pavlína Nebeská

Fotoreportáž - Setkání sněhuláků
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Recepty

KUŘE HALALI

Do pekáče nebo zapékací mísy 

vložíme na nudličky nakrájenou 

anglickou slaninu, na to položíme 

naporcované kuře (nebo jenom 

kousky kuřete, dle chuti), zalijeme 

jednou skleničkou HALALI, přidáme 

asi 4 bobkové listy a dáme upéct. 

Před dopečením zalijeme zakysanou 

smetanou a necháme ještě chvilku 

dojít. Podáváme s vařenou rýží.

Recept je velice rychlý.

SEKANÁ 

V BRAMBORÁKU

Je to velice jednoduché. Připravíme si 

klasickou směs na bramborák a směs 

na sekanou. Do vymaštěné zapékací 

mísy nalijeme polovinu bramborá-

kové směsi na to poklademe mleté 

maso na sekanou a navrch opět zali-

jeme zbytkem bramborákové směsi. 

Přikryjeme a dáme upéct. Je to velice 

chutné a dá se to jíst i studené!!!!!!!!!

FOTBAL

Výsledkový sportovní servis

3. 1. Novoroční turnaj v sálové kopané

Turnaje se zúčastnilo celkem 6 mužstev, hrálo se ve 

dvou skupinách systémem každý s každým. A tady jsou 

výsledky.

Skupina A

Plastica Nová Včelnice – Nová Bystřice 5:5

Plastica Nová Včelnice – Jarošov 8:2

Nová Bystřice – Jarošov 5:3

Skupina B

TJ Nová Včelnice – Kamenice 3:0

TJ Nová Včelnice – Sqadra 10:1

Sqadra – Kamenice 3:2

Semifi nále 

Plastica NV – Sqadra 4:3

N. Bystřice – TJ NV 7:2

o 5. místo

Jarošov – Kamenice 2:6

o 3. místo

Sqadra – TJ NV 3:5

Finále

Plastica NV – N. Bystřice 5:7

Konečná tabulka:

1. Nová Bystřice

2. Plastica Nová Včelnice

3. TJ Nová Včelnice

4. Sqadra – smíšené mužstvo 

 Nové Včelnice a J. Hradce

5. Kamenice

6. Jarošov
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VOLEJBAL

pátek 2.1. N. Včelnice – SWIETELSKY 3:0 (11,12,16)

pátek 9.1. N. Včelnice – FRUKO 3:0 (16,21,23)

BĚH

Sestavy včelnických mužstev:

Plastica Nová Včelnice: Nebeský M. st., Berounský P. st., 

Berounský M., Vajda R., Bednář D., Blažek M., Jacek Š., 

Svoboda R., Baláž M.

TJ Nová Včelnice: Holický L., Mareš T., Pivko T. Pivko M., 

Kučera V., Nebeský T.

Sqadra: Koudelka J., Holec L., Cypra T., Cypra L., Urban 

M., Hulík R., Skořepa J., Kos J., Bitala M.

6. 12. 2008 Mikulášský běh – 9. ročník – Kamenice 

nad Lipou

Pořadatel Liga 2000 (Vladimír Pech) a Městský úřad 

Kamenice nad Lipou 

1. Pechek Tomáš 1991

Kategorie ženy

1. Tománková Eva v dresu PSK Olymp Praha

Hlavní závod 7 500 m

1. Vail Ryan Portland USA 

(první  úspěšný Američan, který kdy v regionu běžel) 

2. Vohlídal Robin Nová Včelnice

3. Tománek Jan  v dresu Dukla Praha

9. Pechek Pavel  Nová Včelnice

10. Škrleta Dušan Nová Včelnice

Kategorie nad 50 let

1. Pechek Vladimír

2. Tománek Stanislav

Kategorie nad 60 let

2. Pochobradský Pavel

3. Škrleta Jan

Středa 31. prosince 2008 Jistebnice, silnice 15 km

Kat. 50 let

2. Vláďa Pechek

Kat. 60 let

5. Jan Škrleta

silnice 6 km vložený běh

3. Tomáš Pechek

8. Dušan Škrleta

Sobota 3. 1. 2009 – Sokol Unhošť – marathón 

42,195 m – Tříkrálový silniční běh na sněhu (- 7ºC)

Kat. 60 let

5. Pavel Pochobradský

KUŽELKY

Etynská kuželkářská liga láká diváky na kuželnu!

Takovou návštěvnost kuželna dlouho nepamatuje, pro-

kazuje se, že i kuželky mohou být atraktivním sportem 

a to i pro ženy i mládež!

Skončila první, základní část soutěže hraná ve skupině 

systémem každý s každým.

Vítězem se stalo překvapivě družstvo hrající pod hlavič-

kou INVALIDÉ.

Pořadí po základní části : 

1. místo Invaliddé 10 bodů

2.místo Red Devils 8 bodů

3.místo Rafani 8 bodů

4.místo SDH Sport 6 bodů

5.místo Hasiči Zdešov 6 bodů

6.místo Jarmilky 2 body

7.místo Hasičky Zdešov 2 body

Liga pokračuje semifi nálovými zápasy, 20. ledna se 

střetnou Invalidé s SDH Sport a Red Devils s Rafany. 

Finále se bude hrát 27. ledna, začátky zápasů jsou shod-

ně v 18.00!

Vyhodnocení soutěže a předání cen nejlepším prove-

de předseda oddílu p.Brus J. další úterý 3. února v 19,00 

hod.

9. ledna proběhl nultý 

ročník Memoriálu Vlas-

ty Outlého na 60 hodů 

dorážky.

Memoriál bude pořá-

dán i v příštích letech 

na počest Vlastíka, dlou-

holetého člena oddílu 

a jednoho z nejlepších 

kuželkářů v novovčel-

nické historii. Letos byl 

odehrán zkušebně pou-

ze za účasti domácích 

hráčů, vítězem se stal 

Lukáš Lavička výkonem 

147 bodů. 

Honza Š.
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V sobotu 17. ledna se sjelo atletické žactvo  z celé-

ho JČ kraje do Prahy, aby v pěkném prostředí haly 

na Strahově absolvovalo svůj halový přebor pro rok 

2OO9.

Samozřejmě nechyběli ani mladí adepti „královny 

sportu“ z Nové Včelnice.

A dali o sobě od prvních startů pořádně vědět!

V kvalitní konkurenci se prosadili mladí běžci, sprin-

teři, vrhači, překážkáři i výškaři – chlapci, ale přede-

vším děvčata. Získali téměř čtvrtinu všech medai-

lových umístění.

Dva mistrovské tituly v kategorii do 13 let si přivezl  

za vítězství v závodě na 60 m překážek a  ve skoku 

vysokém  Jan Strouhal, ještě navíc přidal stříbrnou 

medaili ve vrhu koulí.

Další čtyři zlaté medaile patří děvčatům. 

Výšku vyhrála v osobním rekordu 146 cm Anežka 

Štrynková, 6O m překážek,  Veronika Laštovková, 

sprint na 15O m,  Pavla Vodičková a vrh koulí Katka 

Jelínková.

Další medaile – tentokrát stříbrné za druhá místa 

přivezli  „půlkaři“ Jakub Kraus  a Barbora Němcová, 

v dálce Veronika Laštovková, v kouli Markéta Drso-

vá, 6O m Pavla Vodičková.

Dvě bronzové medaile  má Ondra Koros – 150 m a 

překážky, po jedné překážkářka Šárka Řežábková  a 

sprinterka V. Laštovková.

Přidáme-li nepopulární čtvrtá místa (Jan Starý 

- koule, Jakub Zabilka 800 m  a několik dalších) a 

řadu osobních rekordů věkově mladších chlapců a 

děvčat, lze konstatovat, že vstup do halové atletic-

ké sezóny 2OO9 se vydařil !

Josef Jelínek

ATLETIKA

Úspěšný  start do  halové sezóny

Oslava zdejšího odboru konala se v sále hostince 

Jana Kejsta přátelským večerem s koncertem hudeb-

ního spolku a jednoaktovkou ochotnického spolku 

(zapadající do rámce této oslavy). Slavnostním řeční-

kem byl okresní školní inspektor Václav Krška, skupi-

nový jednatel z Jindřichova Hradce. Účast občanstva 

nebyla velká. 

Podzim byl krásný a suchý, rovnal se počasím krásné-

mu jaru a létu. Sklid ovoce ranného byl dost vydat-

ný, ač se soudilo, že jarní krupobití a mrazíky zmaří 

všechnu naději.

Sklizeň ovoce pozdního byla celkem hojná, hlavně 

jablek, hrušek bylo méně. Mnoho ovoce předčasně 

opadalo nedostatkem vláhy, na jablkách velmi se 

rozmohla choroba monilie a červivost. Cena jablek 

byla průměrně 2 Kč za kg.

Bramborů sklidilo se dost a platilo se za 1q 25-30 Kč, 

zelí hlávkové 30 – 40 Kč za 100 kg. Brambory byly 

hodně poškozeny ponravami. Píce bylo poměrně 

málo sklizeno pro nedostatek dešťů. 

V druhé polovici srpna po ojedinělých přeprškách 

nastala hojná úroda hub, jaká v našich krajích už dáv-

no nebyla. Krásné hřiby rostly všude i v zahradách 

se leckde našly. V měsíci září houbaři nosili až 35 kg 

hříbků za půl dne a pohrdali druhy jindy oblíbenými, 

jako např. máselníky a kozáky. 

V polovině měsíce října přišly noční mrazíky, neby-

lo jich však mnoho. První sníh brzy zmizel, nastaly 

mlhavé dny podzimní, vlhké, které způsobily hojně 

chorob z nachlazení, rýmy, kašle a angíny. 

Státní svátek, 28. říjen, měl velmi teplé letní počasí 

slunečné. Veřejná slavnost s průvodem od pomní-

ku Štefánikova k pomníku Obětem války byla zda-

řilá. Proslov o významu dne měl řídící učitel Aug. 

Dvořák. Školní slavnost byla občanstvem hojně 

navštívena a žákovská akademie pořádána večer 

v hostinci Jana Kejsta programem i provedením se 

vydařila. 

Loutkař Antonín Kopecký od 24. října do poloviny 

prosince v hostinci u Miklů osvědčeným uměním 

hereckým bavil mládež i dospělé. Za jeho pobytu 

u nás zemřela mu žena Marie rozená Langronová v 

nemocnici jindřichohradecké po operaci kyčelního 

kloubu a byla pohřbena v Jindřichově Hradci. Bývala 

zdatnou a oblíbenou spolupracovnicí svého muže, 

pravnuka, loutkoherce Matěje Kopeckého, blahé 

paměti zasloužilého národního buditele.

Velitel četnické stanice, vrchní četnický strážmistr 

Antonín Pecivál, byl pensi-

onován a odstěhoval se do 

svého rodiště Horní Jelení 

v okresu vysokomýtském. 

Po něm byl ustanoven veli-

telem stanice Karel Bárta, vrch. četnický  

strážmistr z Roseče, okr.  Jindřichohra-

deckého. 

Teplá povětrnost beze sněhu a mrazu 

potrvala až do vánoc. Není snad pamět-

níku tak mírného počasí, kdy na mezích 

kvetly do vánoc sedmikrásky a pupence mnohých 

keřů a stromů připraveny byly k rozpuku. V zahra-

dách nekryté růže ještě v prosinci měly poupata. 

Vánoce byly na blátě, podle staré pranostiky. Sníh 

napadl 27. prosince, brzy však zmizel a nastalo zase 

počasí deštivé a mlhy.

Konec roku, Silvestr, slaven byl ve všech hostincích při 

veselé náladě s nadějí na lepší časy hospodářského a 

veřejného života vůbec. Jednota divadelních ochot-

níků měla programový silvestrovský večer v hostinci 

u Kejstů, jenž však účastníky neuspokojil ani náměty, 

ani provedením - nálada nebyla silvestrovská.

1935

Nový rok začal teplým a deštivým počasím. Sněho-

vé přeháňky a obleva při 5°C tepla v první polovině 

měsíce ledna se střídaly s mrazíky 5-10°C. 20. ledna 

klesla teplota na –20°C, poslední lednový den přinesl 

mnoho sněhu, který ve 2 dnech při vydatném dešti 

rychle mizel. V druhém týdnu únorovém 13°-18°C 

mrazy byly vystřídány deštivým počasím a silnými 

větry, které přinesly několikadenní počasí téměř jar-

ní. Koncem měsíce února a počátkem března bylo 

proměnlivé počasí se sněhem a oblevou. První jarní 

den 21. březen byl krásný s teplotou až 30°C na slun-

ci. Příroda se záhy probouzela vlivem mírné zimy. 

Živnosti pletařské a obchody se zimními sportovní-

mi potřebami měly malé úspěchy.

Masopustní zábavy, obvyklé plesy, které  vlastně 

se zvrhly na obyčejné tancovačky bez tanečních 

pořádků a bez plesových černých úborů mužů, 

jak to někdy bývávalo, pořádaly se i v tomto roce 

místními spolky se střídavým štěstím, neboť byly 

navštěvovány většinou straníky a v žádném případě 

nesešli se ke společné zábavě příslušníci všech vrstev 

občanských.

Pokračování příště

Kronika Augustina Dvořáka - 1934
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Povídky z Nové Včelnice - Eduard Keist

Soukenický a punčo-

chářský bál
Tato veselá událost je asi z roku 

1850 a udržela se u nás v ústním podání do 

dneška.

Dříve se v našem kraji chovalo hodně ovcí 

a bylo zde tedy dosti ovčí vlny a než zde 

stála textilní továrna, zpracovávala se vlna 

po domácku a na stavech po chalupách 

se tkalo sukno a dělaly punčochy. Hotové 

zboží se vozilo někdy i na trakařích až do Humpol-

ce, vzdáleného od nás na 60 km cesty. Ještě dnes se 

říká jednomu domu čp. 196, vedle hotelu U nádraží 

„Špincimr“ jak se to uchovalo z těch dob, kdy tam 

byla přádelna.

A tenkrát na praní a valchování ovčí vlny se ještě 

používalo lidské moče, a proto na každém dvorku 

stál vrátek a džber se stříškou, aby do něho nepršelo 

a tam vylívali obyvatelé vždy ráno obsahy naplně-

ných nočních váz. Byl vítaným hostem i každý, kdo z 

ulice si přišel odlehčit do sudu, neboť to byla potřeb-

ná tekutina a bylo by jí škoda vycmrndat někde u 

stromu.

Samozřejmě, že i v hospodách se udržovalo toto 

opatření a o muzikách vždy několik džberů stálo 

připraveno k naplnění, jenom nevím, jestli byly také 

odděleny zvlášť pro muže a ženy, což mně musíte 

odpustit.

Punčochářský bál, o kterém se v této povídce vyprá-

ví, se pořádal ve staré hospodě, nevím které, ale 

do místnosti, kde se tančilo, se vcházelo dřevěným 

schodištěm do I. patra na pavlač a odtud na konci 

pavlače do sálu.

Na té pavlačové chodbě, pak skryty za zábradlím 

schodiště, stály v koutě dva džbery, pro pohodlí 

tančících návštěvníků tam připravené,aby nemuseli 

chodit dolů do přízemí.

Každá muzika se tenkrát skoro neobešla bez rvačky, 

postrachem na všech tancovačkách býval Franta 

Hejdů, kterému přezdívali „Čert“.

Byl to mladý, silný a prchlivý mladík, který když se 

napil té „breberky“ tak se pral pro každou hloupost. 

Při muzikách byly v sále proto jen lavice u stolů, 

neboť židle by se při pračkách rozbily a tak nezbýva-

lo, než aby se ti horkokrevní prali pěstmi, nebo mlátili 

plecháči z kterých se pilo pivo. Jednou na Čerta vytr-

hali snad všechny plaňky u zahrádky kolem hospody, 

ale Čert se pral podruhé zase.

No, a na tom našem punčochářském bále až do půl-

noci byla pěkná klidná zábava. Venku mrzlo, ale v sále 

bylo horko, jen ze všech teklo. Tanečníci měli už parád-

ní límečky šmouhově špinavé a tanečnice si zas odta-

hovaly potem přilepené spodničky od bujných kyčlí a 

po zdech jen mokrá pára se valila jako v prádelně.

O půlnoci se pak ozvala fanfára trubky, bubeník 

povstal a oznámil: „A co bude teď? – Muzikanti pů-

jdou na večeři!“ A jako dnes i tenkrát se mládenci 

nabízeli děvčatům, že se s nimi projdou venku, aby se 

trochu prošli a ochladili a nějakou tu pusu si dali.

Franta „Čert“ také lákal jednu kyprou děvu, ale ta měla 

více ctitelů a ti se svorně postavili proti němu, aby jim 

děvče nevylákal ven. Čert ale již měl jiskru a chtěl si 

na bále přijít na své v každém směru a proto děvče 

přitáhl k sobě a unášel je z dosahu ostatních chlap-

ců. Ti se však nedali, Čerta dostihli ještě ve dveřích a 

nastala mela.

Čert holku pustil a uskočil do kouta sálu za rozpá-

lená plechová kamna, aby se za ně schoval a mohl 

obhlédnout situaci.

Šli proti němu nejen všichni ctitelé děvčete, ale i páni 

výboři, aby zjednali pořádek, a když se od něho zasta-

vili na pár kroků, dali mu hrozivé ultimatum: „Čerte, 

koukej mazat, nebo…“

Čert se přikrčil jako kočka, podíval se ke dveřím zda 

je cesta volná a pak se zlostnou silou rychle zvedl 

rozpálená kamna a hodil je na hlavy svých pronásle-

dovatelů.

Zvedl se křik, vzteklé nadávky a do toho ženské ječení 

strachu a v tomto zmatku skočil Čert z kouta ke dve-

řím ze sálu, kterými vyběhl na pavlač a ještě stačil za 

sebou přirazit a dveře klíčem zamknout.

Měl to akorát, neboť chlapi se za ním hnali a nyní se 

snažili vyrazit zamčené dveře.

Čert v nastalé pro něho chvilce klidu si teprve nyní 

uvědomil palčivou bolest spálených dlaní a  spatřiv 

džbery naplněné lidskou močí, neodolal a s ulehčují-

cím výrazem ve tváři ponořil ruce do moče, ale neby-

lo mu to nadlouho dopřáno.

Ukryt za džbery, uslyšel ze zdola schodiště hlomoz 

když tam přes zábradlí pohlédl, uviděl do schodů se 

ženoucí výpravu, která šla dělat pořádek. Čert, vida 

vpředu policajta se šavlí a vlajícím chocholem, pak 

hospodského s bejkovcem ostatní různě ozbrojené 

postavy, uvědomil si, že jdou hlavně na něho a tu ho 

napadla spásná myšlenka, jak se zachrání.

Pokračování příště

Kultura v Nové Včelnici aneb ochotníci mají úspěch
Velká návštěvnost představení Počáteckého divadel-

ního spolku operety Ostrov milování nás mohla pře-

svědčit o zájmu našich občanů o divadlo. Však se bylo 

také na co dívat. Herci – amatéři se nám představili na 

vysoké herecké, dá se říci profesionální úrovni. A jejich 

zpěv musel také každý ocenit. Zvláště zpěv Waldema-

ra Botryse v podání Josefa Krátkého byl úžasný. Jeho 

manželka Pavlína Krátká v roli Karolíny, sekretářky a 

ošetřovatelky ho také velmi příjemně doplňovala. Ani 

ostatní herci se nedali „zahanbit“. Prospera Goldena 

skvěle sehrál Stanislav Žižka, stejně jako jeho dceru Eli-

su Pavla Jelínková. Jeho sestru Sylvii jsme mohli shléd-

nout v podání Jany Hanzálkové a herecké seskupení 

hlavních rolí výborně doplňovali Zdeněk Berka coby 

kapitán Van Trok a Sven Hansen v podání Jiřího Budka. 

V neposlední řadě nesmíme zapomenout na Tomáše 

Trnku, Rádžu z Išnapuru, své poněkud dlouhé jméno 

vyslovoval s takovou přesností a bez jediného pře-

řeknutí a svým hereckým výkonem může konkurovat 

nejednomu „profíkovi“.  V podání „milionářů“ se nám 

představili Anežka Křížová, Václav Sochor, Miloslav Zik-

mund, Jaroslav Čáp a Karel Slavíček. Dvojrole si sehrály 

Jana Kráslová, Petra Křížová, Simona Rudišarová a Lucie 

Váňová v podobě stevardek a havajských tanečnic. 

Zpěv skvěle s orchestrem, který řídil Jaroslav Bašta, 

nacvičil PharmDr. Otmar Krásl. Představitelka hlavní 

role Pavlína Krátká se starala také o scénu, a nemůžeme 

opomenou ani líčení Marie Kyové a účesy Evy Jelínko-

vé. Pro každé divadlo je důležitá také nápověda, zde 

to bylo v podobě paní Mgr. Hany Buchtové a Ivety 

Váňové.

Snad už jen zbývá poděkovat paní Janě Kráslové, která 

je vedoucí Počáteckého divadelního spolku, a v opere-

tě si nejen zahrála, ale také navrhla kostýmy a postarala 

se o režii.  

Jen tak dál, ochotníci, kteří umíte hrát na úrovni „pro-

fíků“, a já jen mohu přát stále se zvyšující návštěvnost 

kulturních akcí v našem městě.

Jen se musím omluvit za chybně uvedený čas ve 

zpravodaji, ale po městě byly vyvěšeny plakáty a vše 

několikrát vyhlášeno místním rozhlasem. Po vzájemné 

dohodě byl čas posunut dopředu na 18 hodinu kvůli 

počasí, a také na reakci členů Českého svazu žen a Sva-

zu postižených civilizačními chorobami. 

Ochotníci nás navštíví opět na podzim nebo další zimu 

a nejenom počátečtí. Za kulturní komisi Marie Davidová





Allianz - stojíme při Vás

Ing. Pavel Šíma
pojišťovací poradce Allianz pojišťovny, a. s.

si Vás dovoluje pozvat do své 

pojišťovací kanceláře
Riegerova 177, Nová Včelnice

Nabízíme Vám:
 Pojištění osob
 Penzijní připojištění
 Komplexní autopojištění
 Pojištění majetku občanů
 Cestovní pojištění
 Pojištění podnikatelů
 Pojištění průmyslu
 Stavební spoření

Provozní doba:
PO,ČT 17.00 – 19.00, ÚT 9.00 – 19.00,

(po telefonické domluvě kdykoliv)
Telefon: 384 395 555, 606 601 701

E-mail: pavel.sima@zastupci-allianz.cz

Těšíme se na Vaši návštěvu.
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